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Besvarelse af spørgsmål 38 alm. del stillet af Erhvervsudvalget den 
25. november 2009 efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål 38:
Ministeren bedes redegøre for, om kravene til vandhaner er 
sundhedsfagligt begrundede? Herunder, om der ud fra en sundhedsfaglig 
vurdering er behov for yderligere krav til vandhaner?

Svar:
Vandhaner skal have en VA-godkendelse for at overholde de 
sundhedsmæssige krav til drikkevandets kvalitet, som følger af
Miljøministeriets bekendtgørelse om vandkvalitet og tilsyn med 
vandforsyningsanlæg (drikkevandsbekendtgørelsen), der administreres 
af By- og Landskabsstyrelsen. Kravene til vandhaner er således fastsat 
for at sikre, at drikkevandsbekendtgørelsens krav til drikkevandet 
overholdes. 

Erhvervs- og Byggestyrelsen gennemførte i 2008 en forundersøgelse af 
afsmitning af tungmetaller fra vandhaner til drikkevand. Undersøgelsen 
viste, at der kunne være nikkel og bly i drikkevandet. VA-
godkendelsesordningen indebærer i dag en test for bly og cadmium. På 
den baggrund har Erhvervs- og Byggestyrelsen og By- og 
Landskabsstyrelsen igangsat en undersøgelser, der skal klarlægge om 
godkendelsesordningen bør ændres, således at den i fremtiden også 
omfatter kontrol for nikkel.
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